
 

 

Motion angående ansökan om medlemskap i föreningen 

Klimatkommunerna 

Klimatkommunerna är en förening för kommuner och regioner som arbetar aktivt med 

lokala klimatfrågor. Enligt föreningen ligger medlemskommunernas klimatarbete i framkant 

i Sverige och världen, ”med tuffa klimat- och energimål och ambitiösa åtgärder”.  

Föreningens övergripande syfte är att minska utsläppen av växthusgaser i Sverige. 

Arbetsinsatserna består av erfarenhetsutbyte, påverkansarbete och spridning av goda 

exempel. Föreningen menar sig vara en pådrivande aktör för det nationella klimatarbetet 

genom att lyfta fram möjligheter, hinder och drivkrafter. Hälften av Sveriges invånare bor i 

kommuner eller regioner med medlemskap i föreningen.  

Klimatkommunernas aktiviteter består bland annat av  

• Nätverksträffar för kunskaper, erfarenheter och inspiration. 

• Uppvaktningar. Föreningen uppvaktar riksdagspolitiker, utredare och andra aktörer 

som behöver förstå kommuners förutsättningar.  

• Samverkan. Föreningen samverkar på såväl nationell som internationell nivå, t ex 

inom organisationen Viable Cities som driver på städers omställning till 

klimatneutralitet och klimatpositivitet.  

• Projekt inom bland annat frågor rörande kolsänkor, parkeringsplatser, skolmåltider, 

finansförvaltning och konstgräs 

Falköpings kommun är medlemmar i Klimatkommunerna. Dess utvecklingsledare inom 

miljö- och klimatfrågor uttrycker sig som följer:  

”Vi i Falköping är nöjda med medlemskapet i Klimatkommunerna. Det har hjälpt till att höja 

kommunens kompetens på klimatområdet och bidrar till att vi bibehåller en hög 

ambitionsnivå. Bland annat får vi tillgång till ett bra nätverk för informationsutbyte och 

inspiration både via e-post och i digitala och fysiska möten. Kansliet har kunnat hjälpa oss 

med feedback när vi tog fram vår klimatstrategi och vi har deltagit i gemensamma kampanjer 

samt besvarat remisser tillsammans.  



Det lyfts alla möjliga olika frågor som rör klimatet och då kan man lyfta in olika 

tjänstepersoner utifrån deras expertis. Så det behöver inte enbart vara någon som jobbar med 

miljö- eller klimatfrågor som alltid är med, men de funktionerna brukar vara 

kontaktpersonen.  

Det blir som en jättekunskapsbank där man hjälps åt i olika frågor, utmaningar och 

funderingar. På det sättet får man en massa kollegor runtom i landet som man får hjälp utav 

när man undrar något. Dessutom är det intressanta och viktiga digitala/fysiska träffar som är 

givande kunskapsmässigt och för nätverkandet.  

Så jag tycker absolut att Klimatkommunerna på olika sätt har stärkt Falköpings 

hållbarhetsarbete.” 

Vänsterpartiet föreslår  

Att Ulricehamns kommun blir medlemmar i klimatkommunerna och att medlemskapets 

resurser tillgängliggörs i förvaltningsorganisationen.  

 

 

Matthias Nordgren (V) 

2024-06-17 



 
 

 

Kommunfullmäktige i Ulricehamn 
 
Motion om utvärdering av z-vatten 
Kommunen har sedan något år använt så kallat z-vatten inom lokalvården och investerat i 
egen anläggning för produktion. Intentionen att arbeta med miljövänliga rengöringsmedel är 
lovvärd och viktig. Dock har forskning visat på att z-vatten har ingen eller måttlig effekt som 
rengöringsmedel. Det menar bland annat kemiprofessor Ulf Ellervik vid Lunds tekniska 
högskola. Flera kommuner som använder z-vatten har nu pausat sin användning. Vi har haft 
kontakt med lokalvårdare i kommunen som också vittnar om att z-vatten inte har avsedd 
rengöringseffekt. Det blir helt enkelt inte rent. 
 
Nya Ulricehamn yrkar därför på:  
Att kommunstyrelsen får i uppdrag att redovisa vilken erfarenhet man hittills har av 
användandet av z-vatten samt hur man tänker sig dess framtida användning. 
 
Att kommunstyrelsen får i uppdrag att redovisa hur man ställer sig till den forskning som 
menar att z-vatten endast har en måttlig eller ingen rengörande effekt. 
 
Ulricehamn 2024-06-18 
 
Mikael Levander  
Nya Ulricehamn 



 
 

 

Kommunfullmäktige i Ulricehamn 
 
Motion om arbetsskor 
Kommunen har tidigare köpt in arbetsskor till viss personal inom välfärden, utifrån det 
prestationsbaserade bidraget som erhölls för att ha minskat andelen timanställningar. En 
satsning på arbetsskor fungerar inte om det är en engångsföreteelse, utan det måste ske 
kontinuerligt.  
 
Nya Ulricehamn yrkar därför på:  
Att kommunstyrelsen får i uppdrag att särredovisa kostnaderna för att införskaffa arbetsskor 
till personal inom välfärdens olika verksamheter. 
 
Att kommunstyrelsen får i uppdrag att särredovisa kostnaderna för att införskaffa arbetsskor 
till personal inom förskola, fritids och lärare som har idrott. 
 
Att motionen skyndsamt besvaras, för att möjliggöra en eventuell satsning i budget 2025. 
 
Ulricehamn 2024-06-18 
 
Mikael Levander  
Nya Ulricehamn 



 
 

 

Kommunfullmäktige i Ulricehamn 
 
Motion om redovisning av våld eller hot om våld eller verbala påhopp mot personal 
I höstas fick vi en redogörelse om en kraftig ökning av antalet anmälda kränkningar på 
skolorna. Det var en ökning med över 150 procent jämfört med läsåret innan. 
 
Under våren har det framkommit att en ökande andel av personalen i Ulricehamns kommun 
utsätts för fysiskt våld, hot om våld eller verbala påhopp. Det har numera blivit vardag i flera 
verksamheter. Det förekommer allt oftare att personal får söka vård efter att ha utsatts för 
våld av elever i skolan.  
 
Av den personal som svarat på medarbetarenkäten uppger 36 procent att de utsatts för våld 
eller hot om våld i arbetet den senaste tolvmånadersperioden.  
 
Vi i Nya Ulricehamn menar att åtgärder måste vidtas omgående för att komma till rätta med 
dessa problem. 
 
Nya Ulricehamn yrkar därför på:  
Att kommunstyrelsen får i uppdrag att särredovisa hur många i personalen på varje enhet 
som utsatts för våld, hot om våld eller verbala påhopp.  
 
Att kommunstyrelsen får i uppdrag att redovisa vilka åtgärder som vidtas eller som avses att 
vidtas för att minska antalet som drabbas. 
 
Ulricehamn 2024-06-18 
 
Mikael Levander  
Nya Ulricehamn 
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